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H Í R E K 

SZOTE 
A SZOTÉ-n 1999. szeptember 23-
án a Belklinikán tartották az utolsó 
tisztújító Hallgatói Küldöttgyűlést, 
melyről lapzárta miatt csak követ-
kező számban számolunk be. 

A SZOTE Hallgatói Irodájának ve-
zetője, Csabai Ferenc arról tájékoz-

hatta lapunkat, hogy az iroda hét-
köznap minden nap fél 9 és 16 óra 
között nyitva tart, várja a segítségre 
vágyó hallgatókat. 

* * * 

A többi intézménytől eltérő korai 
tanévkezdés miatt már lejárt a szo-
ciális ösztöndíjpályázat (szeptem-
ber 21.), a rendkívüli segély (szep-
tember 21.), a tandíjmentesség 
(szeptember 17.) és a kiemelt ösz-
töndíj (szeptember 17.) leadásának 
határideje. Fellebbezni még lehet, 
melyeket a következő címre továb-
bítsatok: tandíjmentesség - Dékán 
részére, szociális ösztöndíj és rend-
kívüli segély - Tandíj és Ösztöndíj 
Bizottság részére. 

Szükséges egy ko r rek t H Ö K 
A JATE Gazdaságtudományi Ka-
ra 1999. július 1-én alakult. 
A JATE - és a későbbi Szegedi 
Tudományegyetem - legfiatalabb 
kara összhangban az egyetemfej-
lesztési tervvel a honvéd téri épü-
letben nyert elhelyezést. A z ala-
kulási folyamatról, a kari hallgatói 
érdekképviselet megalakításáról 
Csaba Attilával, Imreh Szabolcs-
csal és Molnár Csabával beszél-
gettünk. 

— Milyen út vezet(étt) a károsodáshozP 
I. Sz: A GTK kar kialakulásának csí-
rái sok éves múltra tekintenek visz-
sza. 1993-ban másoddiplomás képzés 
alakult a JATE-n. 1994-ben nappali 
alapképzés jött létre az AJTK égisze 
alatt. 1997-ben elkezdődött a távok-
tatás, és 1999-ben pedig karrá alakult 
a GTK. Tudomásom szerint a társin-
tézmények, az akkreditációs bizott-
ság és a minisztérium is rendkívül 
kollegális és segítőkész volt. Óriási 
szervezési és dokumentációs munka 
volt a karrá alakulás, nagyon sok fel-
tételnek kellett megfelelni ahhoz, 
hogy kar lehessünk. 
-Milyen határkövek szege'lyezik(ték) a 
Gazdaságtudományi Kar Hallgatói Ön-
kormányzatának megalakulásátP 
I.Sz: Rendhagyó módon szükséges 
egy „legelső" választás. Ennek lebo-
nyolítása felvet néhány kérdést. Ki 
bonyolítsa le a választásokat? Érvé-
nyes lesz-e a választás? Az elsőre az a 
válasz, hogy a GTK dékáni hivatala 
és az EHÖK segítsége kell a választá-
sokhoz. A második kérdés már sokkal 
nehezebb. Ugyanis az érvényességi 
küszöb elérése véleményem szerint a 
legnagyobb probléma. (Esti és leve-
lező tagozat is szavazhat, az érvényes-
ségi küszöb pedig 25%.) Nálunk, 
a karon magas arányt képviselnek a 
nem nappali tagozatos hallgatók, aki 
várhatóan nem is lesznek Szegeden a 
választás időpontjában. Ezúton is sze-
retnénk kérni a GTK hallgatóit, hogy 

menjenek el szavazni, ezzel is segítve 
a GTK HÖK mihamarabbi felállását. 
-Miket lehetne elvi-alapelvi szinten ki-
emelniP 
M.Cs: Mivel a GTK frissen alakult, és 
rengeteg munka szükséges még a 
gyors és színvonalas működéshez 
(dékán választás, bizottságok felállí-
tása, szabályzatok kidolgozása, integ-
rációra való felkészülés) feltétlenül 
szükségesnek látom egy korrekt 
HÖK felállítását. Ezen két alapelvet 
értek: Egyrészt szükséges egy átte-
kinthető, közérthető, nyilvános sza-
bályozás (alapszabály és választási 
szabályzat), másrészt a megválasztott 
képviselőknek is elfogadható part-
nernek kell lennie az oktatókkal és a 
hallgatókkal egyaránt. 
- A hallgatói mozgalom szegedi történetét 
hullámhegyek és hullámvölgyek jellemez-
ték. A hallgatóknak milyen új lehetőségeket 
nyit a kari HÖK jövőbeni megalakulásaP 
I. Sz: Az új lehetőségek tekintetében 
én is az áttekinthetőséget szeretném 
kiemelni. Az AJTK-ból való kiválás 
eredményeképp egy „hallgatóbará-
tibb", következetesebben működő 
kari HÖK létrehozására nyílik lehető-
ség. Ez azonban csak lehetőség, csak 
a hallgatókon múlik, hogy tudnak-e 
vele élni. 
- /Íz SZFSZ HÖK-nek milyen segítséget 
jelentihet) a GTK HÖKP Van-e (és ha 
igen, milyen a) kapcsolat az SzFSz HÖK 
vezetésévelP 
Cs.A: A Szegedi Tudományegyetem 
megalakulásával az összes szegedi 
felsőoktatásban tanuló hallgató egy 
nagy egyetem tanulója lesz. Azt gon-
dolom, hogy az SzFSz Hök-nek szük-
sége lesz olyan képviselőre, aki gaz-
dasági téren tapasztalatokkal rendel-
kezik, hiszen ez az, ami még hiányoz-
hat a megfelelő hallgatói képviselet-
hez. Már most is jó kapcsolat van az 
SzFSz HÖK vezetésével, ugyanis ők 
is fontosnak tartják, hogy a Szegedi 
Tudományegyetem minden kara fel-
készülten egyesüljön. 


